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“Credit Agricole” mutã
100 de angajaþi de la
Londra, în caz de
Brexit dur

“Credit Agricole” SA, a treia
mare bancã listatã din Franþa, ar pu-
tea sã relocheze aproximativ 100 de
angajaþi de la hub-ul sãu din Londra
în Franþa, în cazul unei ieºiri dure a
Marii Britanii din Uniunea Europea-
nã (Brexit), conform conducerii
instituþiei financiare.

“Credit Agricole” are 1.000 de sa-
lariaþi în Marea Britanie.

Philippe Brassac, directorul exe-
cutiv al bãncii, a declarat, la finele
sãptãmânii trecute, citat de sãptãmâ-
nalul francez Le Revenu: “Dacã
Brexit-ul se va produce, ºi dacã va fi
unul dur, nu vom putea sã operãm
unele activitãþi din Londra. În acest
caz, vom repatria, probabil, aproape
o sutã de angajaþi în Franþa”.

În ultimul trimestru din 2016, pro-
fitul “Credit Agricole” a scãzut cu
31%, la 291 milioane de euro, de la
882 milioane de euro în anul ante-
rior, din cauza deprecierii unor acti-
ve. În acelaºi interval, vânzãrile bãn-
cii au crescut cu 7%, la 4,6 miliarde
de euro, în baza rezultatelor divizii-
lor de management al activelor ºi
investment banking.

V.R.

CAMPANIA ELECTORALÃ A TRECUT

Parlamentarii au început
sã “trânteascã” iniþiativele
legate de bãnci
l Cristiana Anghel: “Toate iniþiativele mele
împotriva mafiei financiare au picat pentru
interese personale”

Se cunoaºte cã s-a terminat cam-
pania electoralã. Parlamentarii au
început sã “trânteascã” iniþiativele
legislative care urmãresc modifica-
rea reglementãrilor din domeniul
financiar.

Proiectele de lege iniþiate de fostul
senator ALDE Cristiana Anghel,
care vizau faptul cã nu mai pot avea
titlu executoriu contractele de credit
încheiate de bãnci ºi IFN-uri, au fost
respinse, iniþiativa senatorului PNL
Daniel Cãtãlin Zamfir, care urmãrea
ridicarea imunitãþii conducerii BNR,
a fost clasatã, iar pentru cea a doam-
nei Anghel, care prevedea cã respin-
gerea în Parlament a raportului de

activitate al BNR conduce la demite-
rea Consiliului Director al instituþiei,
deputaþii din Comisia de buget ar fi
întocmit raport de respingere.

“S-au croit sã distrugã tot ce am
muncit eu patru ani”, ne-a spus Cris-
tiana Anghel, care a demisionat din
ALDE.

Domnia sa ne-a precizat: “Con-
tractele de credit nu ar trebui sã aibã
titluri executorii, nici la bãnci, nici la
IFN. Ambele mele iniþiative pe acest
subiect au picat în plen pe 14
februarie.

EMILIA OLESCU
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ÎN RÃZBOI CONTINUU CU ªTEFAN VUZA

SIF Moldova cere introducerea acþiunii
în rãspundere împotriva membrilor
conducerii Iaºitex
l ªtefan Vuza: “Demersul SIF Moldova nu reprezintã în fapt decât
exercitarea unui abuz de drept menit sã oblige acþionarul majoritar al
societãþii sã acþioneze într-un anumit sens dorit de cãtre SIF Moldova”

SIF Moldova, care deþine 29%
din compania de textile
“Iaºitex” Iaºi, a solicitat, sãp-

tãmâna trecutã, Consiliului de
Administraþie completarea ordinii
de zi a convocatorului Adunãrii Ge-
nerale a Acþionarilor “Iaºitex” cu re-
vocarea întregului Consiliu de
Administraþie, din cauza unei pier-
deri în cursul anului 2015 de peste 4
milioane lei, precum ºi pentru cã nu
a fost adoptatã nicio mãsurã concre-
tã pentru rezolvarea situaþiei nelega-
le generate de participaþiile la capi-
talul social al persoanelor afiliate.

Iaºitex face parte din grupul SCR,
al cãrui Preºedinte este ªtefan Vuza,

care, în 2003, a achiziþionat pachetul
majoritar de acþiuni deþinut de cãtre
APAPS.

SIF Moldova a mai cerut condu-
cerii Iaºitex prezentarea, discutarea
ºi aprobarea unui raport al Consiliu-

lui de Administraþie privind justifi-
carea economicã a tranzacþiilor
încheiate cu persoanele afiliate, pre-
cum valoarea actualizatã la zi a parti-
cipaþiilor la persoanele juridice afi-
liate. SIF Moldova solicitã ca rapor-
tul sã vizeze tranzacþiile intragrup
din ultimii 3 ani (actele juridice
încheiate între SC Iaºitex SA Iaºi ºi
persoanele juridice care fac parte din
grupul Serviciile Comerciale Româ-
ne (SCR), ori se aflã sub controlul
aceluiaºi acþionar final, ca ºi Servi-
ciile Comerciale Române, ori se aflã
sub controlul aceluiaºi acþionar final
ca ºi SC Iaºitex SA Iaºi). (A.S.)

(continuare în pagina 7)

DAN PAUL, PREªEDINTELE ASOCIAÞIEI BROKERILOR, CÃTRE CURTEA DE
CONTURI:

“ASF are obligaþia sã solicite
OMV PETROM sã majoreze
capitalul social cu valoarea

terenurilor”
l Dan Paul: “Acþionarul majoritar OMV riscã sã îºi piardã cota de 51%, iar Fondul Proprietatea s-a
grãbit deja sã-ºi micºoreze participaþia în cadrul OMV PETROM SA”lMinisterul Energiei: “La
acest moment au fost obþinute certificate de atestare a dreptului de proprietate pentru majoritatea
terenurilor”

A
utoritatea de Suprave-
ghere Financiarã (ASF)
ar putea interveni, prin
pârghiile legale pe care le

deþine, sã solicite OMV PETROM sã
procedeze la majorarea capitalului
social prin aport în naturã cu contra-
valoarea terenurilor pentru care a ob-
þinut titlul de proprietate de la Statul
Român, potrivit unui document obþi-
nut de ziarul BURSA trimis recent de
Dan Paul, preºedintele Asociaþiei
Brokerilor cãtre Curtea de Conturi.

În document, Dan Paul, preºedinte-
le Asociaþiei Brokerilor, spune: “Ope-
raþiunea de majorare a capitalului este
importantãdeoarecestatul a fostprivat
de acþiunile suplimentare la care era
îndreptãþit ºi, mai departe, de dividen-
dele cuvenite din profitul obþinut pânã
acum de cãtre compania petrolierã.
Este evident însã cã procesul nu-i
avantajeazã pe acþionarii privaþi,
întrucât aportul în naturã se contabili-
zeazã în contul statului român, iar toþi
acþionarii actuali ai societãþii trebuie sã

vinã cu bani la majorarea de capital,
dacã vor sã-ºi menþinã cota din capital.
Acþionarul majoritar OMV riscã sã îºi
piardã cota de 51%, iar Fondul Pro-
prietatea s-a grãbit deja sã-ºi micºore-
ze participaþia în cadrul OMV
PETROM SA, având în vedere aºtep-
tata majorare de capital social”.

Ministerul Energiei ne-a transmis,
recent, cã a reiterat prin mai multe
adrese solicitarea depunerii de cãtre
OMV Aktiengesellschaft Austria, în
calitate de cumpãrãtor ºi acþionar
majoritar, a tuturor diligenþelor ne-
cesare în vederea obþinerii tuturor
certificatelor de atestare a dreptului
de proprietate (CADP) aferente deþi-
nute de Petrom OMV ºi pentru care
nu au fost obþinute CADP-uri, denu-
mite în contractul de privatizare tere-
nuri în curs de clarificare, în vederea
efectuãrii celei de-a doua majorãri
de capital social OMV Petrom SA.

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 2)

FOSTUL PREªEDINTE SIBEX TEODOR ANCUÞA:

“Fuziunea BVB–SIBEX ar fi trebuit sã se
realizeze în 2008-2009”
l “Actuala conducere a SIBEX nu a reuºit sã devoreze toate cele
12 milioane de euro pe care le-am lãsat în conturi”

Reporter: Care este opinia dumne-
avoastrã despre proiectul de fuziune
dintre BVB ºi Sibex, publicat sãptãm-
âna trecutã?

Teodor Ancuþa: Mã bucur cã, dupã o
perioadãdecelpuþin10ani,deaprobarea
fuziunii între BVB ºi Sibex în mai multe
rânduri, dupã tot felul de discuþii ºi
poveºti, este aproape de final aceas-
tã operaþiune ºi mare îmi este satis-
facþia când ºtiu cã aceastã fuziune s-a
fãcut sub conducerea fostului director
general al Bursei de la Varºovia,
domnul Ludwik Sobolewski. (A.S. )

(continuare în pagina 15)

SENATORUL ZAMFIR, DUPÃ
PUBLICAREA MOTIVÃRII CCR PE
CONVERSIE:

“Debitorii au mari
ºanse sã-ºi rezolve
problema”
l Elena Iacob, avocat: “Instanþele au început sã
þinã cont de deciziile Curþii Constituþionale”

Motivarea deciziei pronunþa-
tã de Curtea Constituþiona-
lã a României (CCR) pe

marginea Legii conversiei este în
spiritul celei din cazul Legii dãrii în
platã ºi vorbeºte foarte clar despre
impreviziune, subliniazã senatorul
Daniel Cãtãlin Zamfir, care a pro-
movat cele douã reglementãri.

Domnia sa ne-a explicat: “Motiva-
rea CCR spune clar cã reechilibrarea
contractului se poate face ºi prin
îngheþareacursului. Instanþeleau solu-
þii acum, deºi nu a fost aprobatã legea,
pentru cã CCR a decis cã legea este
neconstituþionalã pe motivul bica-
meralismului, dar vorbeºte foarte clar
despre felul în care judecãtorul trebuie

sã reechilibreze contractul. Debitorii
aumari ºansesã-ºi rezolveproblema”.

În opinia senatorului, ar fi fost mai
bine pentru bãnci sã nu conteste Le-
gea dãrii în platã.

CCR a publicat, joi, motivarea le-
gatã de Legea conversiei.

Avocatul Gheorhe Piperea a scris,
vineri, pe pagina sa de Facebook, cã,
nu existã principiul bicameralismu-
lui, dar cã “este cert acum cã toate le-
gile în vigoare sau viitoare care nu
vor avea aceeaºi formã când se
voteazã în Senat ºi în Camera Depu-
taþilor vor fi afectate de acest nou vi-
rus de neconstituþionalitate”.

EMILIA OLESCU
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Bursa de Valori Bucureºti va absorbi Sibex,
care, ulterior, îºi va înceta activitatea, potrivit
proiectului de fuziune publicat recent. Acþio-
narii Bursei de Valori Bucureºti (BVB) ºi cei ai
Sibiu Stock Exchange (SIBEX) au început, în
aprilie anul trecut, negocierile în vederea unei
posibile fuziuni, iar pe24 februarie2017pro-
iectul de fuziune a fost semnat de cãtre re-
prezentanþii desemnaþi de Consiliile de
Administraþie ale celor douã societãþi. Con-
form rapoartelor întocmite de cãtre evalua-
tor, la data de 31 decembrie 2016, conside-
ratã datã de referinþã, valoarea totalã de pia-
þã a BVB (utilizând abordarea prin venit, me-
toda fluxurilor de numerar actualizate) era de
275.292.020 lei, în timp ce valoarea de pia-
þã per acþiune de 35,87 lei, fiind calculatã ca
raport între valoarea de piaþã ºi numãrul ac-
þiunilor de 7.674.198, cu o valoare nominalã
de 10 lei. (continuare în pagina 15)

BVB convoacã acþionarii
pentru aprobarea fuziunii
cu Sibex
lAcþionarii BVB mai sunt chemaþi sã aprobe
rãscumpãrarea de cãtre BVB a propriilor acþiuni
l BVB vrea sã implementeze un program de
alocare a acþiunilor cãtre salariaþii ºi
directorii societãþii, precum ºi cãtre membrii
Consiliului Bursei

Consiliul de Administraþie al
BVB a hotãrât, la finalul sãp-
tãmânii trecute, convocarea

Adunãrii Generale Extraordinare a
Acþionarilor în data de 12/13 aprilie
2017 pentru aprobarea finalã a fuziu-

nii prin absorbþie dintre Bursa de Va-
lori Bucureºti, în calitate de societate
absorbantã ºi SIBEX în calitate de
societate absorbitã. (A.S.)
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